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Uitslag Minionderzoek: Kan een clubavond echt niet leuker? 

 

Ik dacht, kom, laten we eens van afstand kijken naar wat we met z’n allen al 

decennia lang op zo’n duizend bridgeclubs, -sociëteiten, en sinds een paar jaar in 
bridgehuiskamers in bruine kroegen, aan het doen zijn. 

 

Is 6 ronden van 4 spellen spelen écht een vorm die niet leuker kan? Ik 

verwachtte een stuk of dertig antwoorden. Maar inschatten kan ik ook al niet meer. 

Ik ontving ruim 150 reacties!   
 

30% van ‘reageerders’ gaf aan dat een clubzitting/competitie van 6 x 4 spellen echt 

niet leuker kan. 70% had wel één of meer leukere ideeën.   

 
Ten behoeve van het overzicht geef ik niet alle reacties. Wel zoveel mogelijk om de 

lading van al het moois zo goed mogelijk te dekken. 

 

Inhoud 
 

1 Voorwoord 

 

2 Veel giganten zien de gebruikelijke zittingen/competitie graag afgewisseld 

met: 
 

2 Uitgesproken wensen 

 

4 Antwoorden op de vraag ‘Ik stop met bridge als: 
 

5 Minder leuk van clubbridge 

 

6 Wat vind je het leukst van clubbridge? 
 

 

Voorwoord 

Tijdens het lezen en verwerken van alle reacties ontstond in mij genoeg stof 
om een epiloog/samenvatting/conclusie van minstens evenveel pagina’s te 

vullen. Na een zwaar innerlijk gevecht doe ik dat bewust nog NIET. 

 

Mijn advies: Kijk vooral zonder vooroordeel naar ideeën en wensen die je 

op het eerste oog niets lijken. Probeer in een gedachtewisseling vooral een 
vorm/idee te begrijpen waar jij met jouw huidige inzicht tegen zou 

stemmen. 

 

 Ik dank alle deelnemers voor hun bijdrage. 
 

 

Roberto 
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Veel giganten zien de gebruikelijke zittingen/competitie graag afgewisseld 

met: 

 Viertalwedstrijden (en Patton) 

 Ladder met alle clubparen 
 Themaspellen (SA-openingen / Tweekleurenhanden/Wilde spelverdelingen 

 Rankingcompetitie 

 Individuele wedstrijden, desgewenst ook met spelers uit andere lijn  

 Zittingen met het verbod van bepaalde conventies; alle spelers spelen 
hetzelfde (4-kaart)biedsysteem 

 Bijzondere drives op feestdagen, minder ronden met afsluitend buffet 

 Zo groot mogelijke lijn, waardoor ontmoeting met alle leden 

 Elk paar mag spelen in lijn naar keuze 
 Na elke zitting promotie en degradatie, meer verschillende tegenstanders 

 Butlertelling 

 Viertallen naast parenwedstrijd 

 

Uitgesproken wensen 
 Omgaan met spelregels en (het gezamenlijk) uitnodigen van de 

wedstrijdleider (die in de eerste plaats schade na een onregelmatigheid 

voorkomt/herstelt 

 Quiz met spelregelvragen, of één spelregelvraag voor aanvang van elke 
zitting 

 Systeemkaart helpen invullen 

 Met veel paren spelen tegen net zoveel paren van een andere club 

 Spelpeilverbetering, vooraf 10 minuten uitleg van een thema, daarna 
spellen spelen die daarop aansluiten. De vertelde theorie ook op papier 

geven. Elk jaar de themawensen van de leden inventariseren 

 Speciale lijn voor beginners en instroommogelijkheid voor thuisbridgers 

 Introduceer een ‘buddy’-systeem voor leden die nieuw zijn en met vragen 

bij een vast lid van de club terecht kunnen. 
 Dupliceermachine gebruiken voor een veel betere verdeling van de kaarten 

 Liever 7 ronden van 4 spellen, afgewisseld met paren en butler 

 Graag 7 ronden van 3 spellen 

 Liever 5 dan 6 ronden van 4 spellen, 6 ronden is voor veel een lange zit 
 5 ronden in plaats van 6 ronden met een pauze van 10 minuten, maar dat 

zou niet mogen van de NBB 

 Ik wil graag Ranking op de club, maar de meeste leden willen dat niet 

omdat ze het niet begrijpen. 
 Wij spelen Ranking, ik vind zelf de gebruikelijk promotie en degradatie 

spannender/leuker 

 Af en toe een zitting zónder conventies, allemaal gelijke middelen 

 Respecteer elkaars niveau, wees (extra) uitnodigend naar nieuwelingen 
 Graag 35 minuten per ronde 

 Speeltijd 30 minuten is uit de tijd, invullen gaat met BM veel sneller, 28 

minuten lijkt mij beter 

 Leuke drives (Herfst/Lente/Oliebollen) toevoegen met kleine prijsjes en 

lekkere hapjes 
 Geen rusttafel 
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 Geen topintegraaluitslag 

 De ideale viertallenwegstrijd voor mij: twee maanden lang elke avond 

tegen één viertal. 14 spellen tegen elk paar, dus 28 spellen op een avond. 

Met een pauze om uit te slaan halverwege. Geen BridgeMate. 
 Af en toe op feestdrive iets geks, zoals na het bieden moet je een tafel 

opschuiven en daar het contract spelen dat je voorgangers hadden 

geboden 

 Op een kleine club (zonder lijnen) zou een soort handicapsysteem 
ingesteld kunnen worden (zoals in golf). Dan kunnen spelers van 

verschillende sterkte gelijkwaardiger tegen elkaar spelen. 

 Het kan leuker als het aantal promotie- en degradatie plekken maar groot 

genoeg is (bv 12 paren per lijn en 3 promotie- en degradatie plekken) 

 Het kan wel leuker door een ronde minder te spelen en tussendoor een 

pauze in te lassen van bijv. 15 minuten zodat iedereen in de gelegenheid 

is een drankje te halen en het toilet te bezoeken. 

 Nu gebeurt dat vaak tussendoor wat tot irritatie leidt bij de anderen die 

door willen. 
 Promotie/degradatie niet na zes maar na twee zittingen 

 De resultaten van één spelnummer apart bijhouden, bijvoorbeeld 

spelnummer 16, over de hele competitie en over alle lijnen. 

 Spellen uit een bekend toernooi laten spelen, ik deed dat een keer met 24 
spellen van het WK 1993. Dat vertelde ik na afloop, waarna de spelers hun 

resultaten konden vergelijken met die van de wereldtop. 

 De Zwitserse indeling toepassen 

 Na afloop een gezellige ‘nazit’. 
 Af en toe een zitting waarin vooral kan worden gelachen. Bij voorbeeld met 

een gekke opdracht in elk laatste spel van elke ronde, zoals:  

- Wie de laatste slag NIET wint, mag 7SA C noteren. 

- De slagen die je wint zijn voor de tegenstander, dus: maak zo weinig 

mogelijk slagen. Dat begint al met het bieden van een zo slecht 
mogelijk contract. 

 Groei van de club 
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Antwoorden op de vraag ‘Ik stop met bridge als:’ 

 ik geen kaarten meer kan onderscheiden of bedlegerig ben of begin te 

raaskallen of iets als "een of andere" geestesziekte. 

 ik te slecht ga spelen  
 ik overleden ben 

 er arbiters rondlopen. Tafels moeten zélf problemen oplossen 

 als we gaan spelen zonder arbitrage! 

 ik het gevoel heb dat enthousiasme van de wedstrijdcommissie niet meer 
door clubleden gewaardeerd wordt.  

 ik stop denk ik niet zo snel, mss als je langere tijd zonder partner zit en 

telkens afhankelijk bent van invalmogelijkheden. En wanneer de sfeer op 

clubavonden niet goed is. 
 ik geen leuke partner – van ongeveer gelijke sterkte - kan vinden. 

 Ik stop pas met clubbridge als ik te dement ben om nog te weten wat troef 

is. 

 Als we alleen maar 6x4 het hele jaar door blijven spelen.  

 er niet meer gelachen wordt. 
 onze club geen lid meer is van de NBB 

 Er moet erg veel gebeuren voordat ik stop. Als we veel minder dan 24 

spellen gaan spelen of veel meer rondes, zou ik uitkijken naar een andere 

club. 
 Als er veel wordt geruzied 

 Als we ons niet meer aan de spelregels houden. Er wordt niets gedaan aan 

het bijbrengen van eenvoudige regels uit het spelregelboekje. En aan 

aanbevelingen om er een hoffelijke wedstrijd van te maken. Een taak voor 
de docenten. Want het begint bij goed gedrag van de beginners. En een 

WL die dat helder vertelt op de clubavond. 

Voorbeeld; mijn partner en ik leggen ieder altijd ongevraagd de 

systeemkaart neer bij de linker tegenstander. Vorige week schoof 

een mevrouw deze met een snauw terug met de mededeling, na 
mijn dit staat in de spelregels, "wat heb ik daarmee te maken?  

 

 Ik ben met club-bridge gestopt wegens onhebbelijk gedrag van een 

bepaalde speler. Een niet-officiële wedstrijdleider durfde daar niets aan te 
doen. Een gediplomeerd wedstrijdleider, niet van deze club, gaf mij direct 

gelijk. En van veel meer spelers heb ik een positieve reactie ontvangen. 

Het bovenste is het allerbeste besluit dat ik het afgelopen jaar heb 

genomen. En ik heb met veel plezier teruggekeken naar de slechte 
afwikkeling van het gebeuren. Als veiligheidskundige dat mijn beroep was, 

moet je niet alleen het ongeval onderzoeken. Maar hoe men daar in de 

toekomst mee omgaat, is minstens zo belangrijk. 

 
 Ik ben gestopt met clubbridge mede omdat er binnen de club (niet 

geheel democratisch) besloten werd dat in plaats van 7 ronden nog maar 6 

ronden worden gespeeld. Dus om het leuker te maken moeten er wel 

minimaal 7 ronden gespeeld worden 
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Minder leuk van clubbridge 

 Wat de laatste ronde minder leuk maakt is de haast van spelers die 

snel klaar zijn om alvast de spullen op te ruimen met heen en eer 

geloop en lawaai. Dat blijft natuurlijk zo, als de 5e ronde de laatste is. 
 Chagrijnige mensen 

 We spelen maar ééns in de twee weken. 

 We zitten te dicht op elkaar en in deze tijd te veel hoesten en proesten 

 Weinig jonge spelers. 
 Dat het zo laat wordt en het gezoek naar de juiste tafel: ze staan 

iedere week weer anders. 

 Promotie en degradatie. 

 Paren die alleen maar nakaarten en je nauwelijks groeten. 
 De temperatuur in de zaal en toilet; vaak te koud 

 Eigenlijk niks. Ik zie uit naar de clubavond. (Mmm, als ik zie dat de zaal 

opgeruimd moet worden, en 80% van de leden reeds naar huis is…) 

(opdracht voor bestuur) 

 Minst leuk is als de lijn onder de 14 paren komt. Dan wordt het al snel 
een loterij. 

 Je ziet vrijwel overal een afname in het aantal leden. Zodra je niet 

meer in 2 groepen kan spelen, nadert het einde in veel gevallen. Bij 

ons gelukkig nog niet aan de orde. Meestal 2 groepen van 12-14 paren 
per avond (met dus wisselende samenstelling op basis van de stand). 

Lastig bij een vereniging als de onze is dat je een beperkt aantal 

relatief (te) sterke paren hebt, waardoor je met name in de A-groep te 

grote krachtsverschillen hebt. 
Er is in Nederland een klein aantal sterke competitieve clubs. Een groot 

aantal puur recreatieve clubs. Voor verenigingen die daar tussen zitten 

is het lastig vanwege de krachtsverschillen. 

 Spelers die door hun keiharde gedrag het spelplezier bederven voor 

spelers die en serieus zijn, maar ook een fijne avond willen hebben! 
Jammer 

 Ergernisje is wel dat vooral lang-spelende bridgers niet willen alerteren 

en geen stopkaartje willen gebruiken (roepen het vaak). Ondanks dat 

wedstrijdleider het regelmatig zegt vinden ze het een preek. 
 Af en toe te rumoerig als tafels al klaar zijn met 4 spellen en anderen 

nog spelen. 

 De krimp in leden 

 Het minst leuke van de clubavond is het late thuiskomen en het 
onrustige slapen na de speelavond. 

 Heel laag tempo en wl die daar niet op toe ziet 

 De stilte tijdens het spelen 

 Het onderling napraten van de tegenstanders over wat ze fout hebben 
gedaan om tot een 100% score te komen. 

 De sleur van altijd dezelfde soort competities met MP-telling. 

 Ik zou het niet weten, we zijn de leukste club van Nederland  

 Met minst leuke is dat de club klein wordt en daardoor het 

niveauverschil te groot.  
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 Op dit moment spelen we in 1 lijn omdat er te weinig paren zijn voor 2 

lijnen. Als sprake is van 1 lijn dan spelen A lijners ook tegen nieuwe 

leden die van de cursus komen. Dat is niet leuk. Bestuur en TC willen 

niet het speelschema 2 groepen in 1 lijn toepassen. Door jou al eens 
geadviseerd. Men vindt dat het kampioenschap dan niet zuiver wordt 

vastgesteld. 

 Als heel sterke spelers ten koste van beginners met zittingscores van 

ruim 70% naar huis gaan en die cursisten met rond de 20-30%. 
 De hele zitting ‘geen kaart’ krijgen. 

 Spelers die partner uitfoeteren 

 Gekibbel aan tafel 

 Tijdens het bridgen drankjes bestellen, storend en overbodig omdat we 
na de 3e ronden een pauze hebben. 

 Kwaliteit koffie 

 Genegeerd worden door tegenstanders 

 Mijn eigen fouten 

 Vertrekkende spelers voordat de uitslag bekend is 
 Mensen die niet komen opdagen zonder zich vooraf af te melden 

 Spelers die tijdens het bieden kreunen, kraken en praten 

 Altijd en eeuwig hetzelfde, zelfs met Kerst 

 Terugloop van het aantal leden; tijdens vakantie te klein aantal spelers 
 

 

 

Wat vind je het leukst van de clubzitting? 
 Goed uitdagende bridge en gezelligheid tussendoor en erna 

 Het voorlezen van de uitslag 

 Leukste van mijn club is dat er steeds meer sterke paren uit het district 

naar onze club komen. Dat betekent dat handhaven in de A steeds 

meer zegt. 
 De gezelligheid met elkaar, leuke mensen, vriendelijk en behulpzaam. 

 De nazit met smakelijke hapjes. 

 Ontmoeten van andere mensen dan de buren! 

 Als spelers zich respectvol gedragen, vooral in de A, dan is het 
aangenaam en serieus 

 Behalve het spelen, de gezellige nazit tot soms wel half twee ‘s nachts. 

Zelfs onze negentigplussers blijven laat na. 

 Het leukst vind ik de verhalen met elkaar, maar kan ook kicken op 
mooi geboden spellen en gehaald. 

 Als ik zie dat mijn vroegere cursisten plezier hebben in bridge, en dan 

helemaal als ze gemiddeld of beter gaan scoren! 

 Het leukste vind ik de interactie aan tafel en het feit dat ik al 
ontzettend lang met dezelfde persoon mag spelen. 

 Spel en gezelligheid tijdens en achteraf 

 6x4 spellen met Rating 

 Onze nieuwe voorzitter heeft het winnen van prijzen afgeschaft. Dit 

omdat de prijzen dus de contributie dan altijd vooral aan 
dezelfde  personen wordt toegekend. Het plezier op de club is vele 
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malen groter geworden en het ledenaantal is drie keer zo groot 

geworden. Het geld wordt nu besteed om alles lekker goedkoop te 

houden en voor allen leuke dingen te doen. 

 Het liefst speel ik een clubzitting van 6 ronden van 24 spellen met 
daarna promotie en degradatie omdat dat toch wel wat leuker is omdat 

men dan toch probeert beter te spellen en het is dan ook spannender 

is.  

 We spelen nu volgens het Rankingsysteem waardoor je elke week 
omhoog of omlaag kunt gaan. De spanning is er dus vanaf.  

 Clubbridge is ook leuk met ranking, waardoor je niet degradeert als je 

op vakantie gaat of ziek bent. Van mij mag het ook 7 ronden van 4 

spellen zijn. 
 Ik ben wedstrijdleider en vind het spelen maar ook het organiseren 

leuk. 

 Zelf vind ik 3 spellen per ronde genoeg. Bij ons op de club spelen wij 

dit en iedereen is hier tevreden over. 

 Het leukste is een partner met BIC systeem, die zeer recent op mijn 
pad is gekomen. Ben ik verlost van Montreal waar mijn vorige partner 

aan vast hield.  

 Ik merk dat het sociale aspect erg belangrijk is. Promotie en degradatie 

zijn niet belangrijk. Topintegraal spelen vinden de leden wel erg leuk. 
 Het kaarten op zich: na 1 jaar les en een half jaar bridgen begin ik 

(eindelijk) inzicht te krijgen in het spel. En de gesprekken tussendoor 

met de tegenstanders. 

 Pauze na 3 ronden 
 Geen aan of afmeld verplichting, zelf zorgen voor invaller toegestaan. 

 Aardige en bekende mensen ontmoeten 

 Gezellig sociaal gevecht 

 Leuke geestelijke inspanning met gezellige mensen 

 Goede tegenstanders met gevoel voor humor 
 De uitdaging om goed te bieden en goed af- en tegen te spelen 

 De onderlinge gezelligheid tijdens het spelen en de nazit na het 

voorlezen van de uitslag. 

 Tijdens de kerstdrive na elke ronde iets eten, mag ook vaker in het jaar 
 Wederzijds respect, af en toe wat uitleg, geen ‘mes op tafel’ 

 Na afloop een overzicht van de spelverdelingen, zodat je die kunt 

bekijken en/of kunt naspelen met vrienden. 

 


